
Protokół nr XLIII/2014

z Sesji Rady Gminy Osiek Jasielski

z dnia 17 stycznia 2014 roku 

Padło pytanie Przewodniczącego Rady: Czy obrady dzisiejszej Sesji będą nagrywane?

12 Radnych było ,,ZA”

1 Radny był ,,PRZECIW”

Obrady dzisiejszej Sesji będą nagrywane

Ad.1.  Otwarcia  XLIII.  Sesji  Rady  Gminy dokonał  Przewodniczący  Rady  Gminy  Osiek 

Jasielski  P.  Wojdacz  Piotr  witając  wszystkich  obecnych  Radnych,  sołtysów  wsi,  Wójta,  P. 

Sekretarz oraz P. Skarbnika.  

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

     Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, iż obecnych jest  14 Radnych 

zatem obrady Sesji są prawomocne.

Obecni na Sesji Radni to:

1.  Albin Wierdak – Osiek Jasielski

2. Tomasz Źrebiec – Osiek Jasielski 

3.  Piotr Wojdacz – Samoklęski

4.  Tadeusz Łącki – Samoklęski

5. Danuta Czajkowska – Mrukowa

6. Daniel Socha -  Mrukowa

7. Janusz Brączyk – Pielgrzymka 

8. Zdzisław Gumienny – Pielgrzymka

9. Kazimierz Wygonik – Załęże

10.Stanisław Mastej – Załęże 

11.Marek Kiełbasa – Świerchowa

12.Tadeusz Gumienny – Zawadka Osiecka

13.Weronika Gumienna – Zawadka Osiecka 

Nieobecni na Sesji Radni: 

1. Konrad Michnal – Świerchowa – nieobecność usprawiedliwiona

2. Krzysztof Kiciliński – Samoklęski - nieobecność usprawiedliwiona
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Ponadto w Sesji uczestniczyli:

1. Świątek Władysław - sołtys wsi Czekaj

2. Adam Kudłaty – sołtys wsi Samoklęski

3. Tadeusz Zawisza – sołtys wsi Osiek Jasielski

4. Kazimierz Wygonik – sołtys wsi Załęże 

5. Pykosz Mariusz - Wójt Gminy

6. Pec Krzysztof - Skarbnik Gminy

7. Sylwia Twardzik – Sekretarz Urzędu

Ad.3. Wprowadzenie ewentualnych zmian do porządku obrad.

Przewodniczący  Rady –  Wysoka  Rado,  porządek  dzisiejszych  obrad  przedstawia  się 

następująco:

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie  prawomocności obrad. 

3. Wprowadzenie ewentualnych zmian do porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów  z poprzednich Sesji. 

5. Informacja  Wójta  z  wykonania  uchwał  podjętych  na  poprzednich  Sesjach  

oraz z realizacji prac w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  

i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  

w Gminie Osiek Jasielski na 2014 rok 

7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kryterium dochodowego uprawniającego  

do  przyznania  nieodpłatnej  pomocy  w  zakresie  dożywiania  

w  ramach  wieloletniego  programu  wspierania  finansowego  gmin  w  zakresie 

dożywiania ,,Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata 2014-2020”. 

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  wieloletniego  programu  osłonowego  

w zakresie dożywiania ,,Pomoc gmin w zakresie dożywiania na lata 2014-2020 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wydawania Biuletynu Informacyjnego Gminy Osiek Jasielski 

10. Interpelacje radnych 

11.  Wolne wnioski i zapytania

12.  Zakończenie Sesji.
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Przewodniczący Rady – Poddaję pod głosowanie przedstawiony porządek obrad.

 Kto jest za jego przyjęciem?

 Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Ad 4 Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.

Przewodniczący Rady - Wysoka Rado, protokół z ostatniej Sesji został umieszczony w BIP-ie.

Był również dostępny w Urzędzie Gminy w biurze obsługi Rady Gminy. Czy są pytania, uwagi

bądź sugestie związane z protokołem z poprzedniej Sesji?

Nie ma

Poddaję pod głosowanie protokół z poprzedniej Sesji

Kto jest za przyjęciem z protokołu?

12 Radnych było ,,ZA”

1 Radny ,,WSTRZYMA  SI  OD G OSU”Ł Ę Ł

Ad 5    Informacja Wójta      z wykonania uchwał      podjętych na poprzedniej Sesji oraz    

z realizacji prac w okresie międzysesyjnym.

Wójt przedstawił informację na temat uchwał podjętych na poprzedniej Sesji oraz z realizacji 

prac w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady – Wysoka Rado, czy są jakieś uwagi do wypowiedzi P. Wójta?

Nie ma

Ad.6  Podjęcie  uchwały  w  sprawie     uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki    

i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  

w Gminie Osiek Jasielski na 2014 rok 

Przewodniczący Rady – Projekt uchwały wraz z podziałem środków na poszczególne zadania 

opracowanym przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych został wszystkim 

przesłany.  Zaproponowany projekt  jest  podobny do tego,  który  obowiązywał  w 2013 roku. 

Mamy tu niewielkie zmiany. Czy są jakieś uwagi?

Marek Kiełbasa – Wysoka Rado, mamy tutaj punkt dotyczący doposażenia świetlic wiejskich 

w niezbędny sprzęt i wynagrodzenie dla osób sprawujących opiekę nad świetlicami w wysokości 

8.500 zł. Chciałem na ten temat porozmawiać, ponieważ końcem ubiegłego roku starałem się, 

by  świetlica  wiejska  w  miejscowości  Świerchowa  funkcjonowała  przynajmniej  2-3  razy  w 

tygodniu w okresie zimowym, kiedy dzieci nie mają się gdzie podziać. Jest to jedyne miejsce, 
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gdzie mogą się wieczorami spotkać. Dlatego też chciałem uzyskać zapewnienie, że wszystkie 

środki  zostaną  przeznaczone  na  cel  wskazany  w  uchwale.  Niektóre  sołectwa  mają  pewne 

środki,  które  przeznaczają  na utrzymanie  świetlic  przez  sezon zimowy.  Jest  to  koszt  około 

2.000 zł, tak  jak w przypadku naszego sołectwa. Na pewno będę się starał o dodatkowe środki 

na prowadzenie świetlicy w okresie jesienno – zimowym, czyli na zakończenie tego roku. Czy 

mogę uzyskać zapewnienie, że wszystkie środki będą wykorzystane na prowadzenie świetlic? 

Przewodniczący Rady – Nie rozumiem Pańskiego pytania. Chodzi Panu o to, by całą tę kwotę 

przeznaczyć na sołectwo Świerchowa?

Marek Kiełbasa – Na prowadzenie świetlicy mamy zarezerwowane w funduszu sołeckim kwotę 

4.000 zł. Chciałbym, by inni Sołtysi złożyli zapotrzebowanie czy po prostu określili się co do 

potrzeby uruchomienia świetlic w poszczególnych miejscowościach. 

Weronika Gumienna – W każdej wiosce jest taka potrzeba.

Gumienny Tadeusz – Ale jaki to jest koszt.

Marek Kiełbasa – Tak, ale mamy na to 8.500 zł.

Przewodniczący  Rady  –  Gminna  Komisja  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych 

przeznaczyła na prowadzenie świetlic wiejskich kwotę 8.500 zł. 

Marek  Kiełbasa –  Jeśli  już  teraz  rozdzielimy  te  środki  określając,  że  zostaną  w  całości 

przeznaczone na prowadzenie świetlic a nie na zakup np. sprzętu, będziemy wiedzieli jak  nimi 

dysponować w przyszłości.

Przewodniczący Rady – Rozumiem Pana, ale nie ma to żadnego wpływu na kształt Programu.

Marek Kiełbasa – Wiem, że Program nie ulegnie zmianie. Ja o to nie proszę. Chciałem jedynie 

uzyskać  zapewnienie,  że  pod  koniec  roku będziemy dysponować środkami  na  prowadzenie 

świetlic. 

Przewodniczący Rady – Nikt Panu takiej gwarancji nie złoży.  Panie Radny, najlepiej byłoby 

zebrać wszystkich Sołtysów, by zajęli swoje stanowiska w tej sprawie. Na tą chwilę jest mi 

ciężko cokolwiek powiedzieć na ten temat. 

Marek Kiełbasa – Dlatego postawiłem swój wniosek. 
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Przewodniczący  Rady  –  Nie  znam  planów  poszczególnych  Sołtysów  co  do  prowadzenia 

świetlic w swoich miejscowościach na obecny rok. 

Wygonik Kazimierz – Skoro Komisja przeznaczyła taką pulę środków, musiała mieć pewne 

rozeznanie. 

Marek  Kiełbasa  –  Rozmawiałem  na  ten  temat  z  Przewodniczącą  Komisji,  która  miała 

przeprowadzić konsultacje z wszystkimi Sołtysami. Oby nikt nie był zaskoczony, że znów będę 

wnioskował a tych pieniędzy już tutaj nie będzie. Chciałem się jedynie zabezpieczyć, tak by te 

dodatkowe pieniądze w miarę już podzielić. 

Przewodniczący Rady – Jeśli chodzi o sam Program, Komisja przeznaczyła na świetlice środki 

na jakie mogła sobie pozwolić. Nie możemy mieć tutaj jej nic do zarzucenia. Nie widzę innego 

wyjścia  jak  zebrać  wszystkich  Sołtysów i  po  prostu  z  nimi  porozmawiać.  Możemy również 

zobowiązać do tego P. Przewodniczącą Komisji, która skontaktuje się z wszystkimi Sołtysami. 

Wysoka  Rado,  czy  są  jeszcze  jakieś  pytania  odnośnie  podziału  środków  z  puli  Gminnego 

Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych? Chciałem jedynie zwrócić uwagę na dwie 

pozycje, które uległy zwiększeniu. Jest to 18.000 zł, które przeznaczone zostanie na sport oraz 

kwota 3.600 zł na zwiększenie dostępności do profesjonalnej pomocy psychologicznej poprzez 

dyżury  psychologa.  Komisja  współpracuje  w  tym  zakresie  z  Gminnym  Zespołem 

Interdyscyplinarnym. Chcą zapewnić opiekę dwóch psychologów i wspólnie to finansować. 

Kazimierz  Wygonik  –  Czy  jest  jakieś  zainteresowanie  tym  psychologiem?  Czy  nasze 

społeczeństwo korzysta z jego usług?

Przewodniczący Rady – Zainteresowanie na pewno jest, ale nie w takim wymiarze, w jakim 

powinno  mieć  miejsce.  Trzeba  to  przede  wszystkim  usprawnić.  Ciężko  nam  jest  w  tym 

momencie powiedzieć jak to będzie funkcjonowało w tym roku na zmienionych zasadach. 

Janusz Bilski – Skoro nie ma dużego zainteresowania, po co zatem zatrudniamy drugiego 

psychologa?

Przewodniczący  Rady –  Jest  to  zadanie  statutowe.  Chcemy  to  w  nieco  innej  formie 

zorganizować i zwiększyć dostęp do specjalistów. Jest to jak najbardziej potrzebne. 

Czy są inne pytania?

Nie ma

Poddaję  pod  głosowanie  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu 

Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania 
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Narkomanii w Gminie Osiek Jasielski na 2014 rok.

Kto jest za przyjęciem uchwały?

Uchwała została podjęta jednogłośnie

Ad  6.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kryterium  dochodowego 

uprawniającego  do  przyznania  nieodpłatnej  pomocy  w  zakresie  dożywiania  

w  ramach  wieloletniego  programu  wspierania  finansowego  gmin  w  zakresie 

dożywiania ,,Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata 2014-2020”. 

Przewodniczący Rady -   Proszę  o  zabranie  głosu  przez  P.  Kierownik  Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej i krótkie zreferowanie uchwał. 

Józefa  Romanek –  Dwie  kolejne  uchwały  dzisiejszego  porządku  obrad  dotyczą  jednego 

problemu,  mianowicie  dożywiania  dzieci  w  szkołach.  W  latach  2006-2013  funkcjonował 

program pn. ,,Pomoc państwa w zakresie dożywiania”, na podstawie którego zarówno dzieci jak 

i  rodziny mogły korzystać z  dożywiania  do wysokości  150 % bez uchwały rady gminy.  Od 

stycznia 2014 roku funkcjonuje  wieloletni program wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania ,,Pomoc państwa w zakresie dożywiania”,  który wymaga podjęcia w tej sprawie 

uchwały rady gminy. Ma to zastosowanie do osób, którym dochód mieści się w przedziale 100% 

do 150 % kryterium dochodowego. W praktyce wygląda to w ten sposób, że w przypadku osób 

samotnych, jeśli ich dochód nie przekracza 150 % z kwoty 542 zł ( 823 zł ) może zgłosić się o 

taką pomoc. W przypadku dzieci i osób z rodzin, kryterium dochodowe wynosi 456 zł. 150% tej 

kwoty stanowi 684 zł na osobę. 

Tadeusz  Gumienny –  Czyli  w  konsekwencji  kryterium dochodowe  uległo  zwiększeniu  czy 

zmniejszeniu?

Józefa Romanek – Kryterium pozostało to samo a jedyną różnicą jest konieczność podjęcia 

stosownej uchwały. 

Marek Kiełbasa – Jakie to pociąga koszty ze strony Gminy? Do końca ubiegłego roku wydatki 

związane z dożywianiem były w całości finansowane przez państwo.

Józefa Romanek – Do końca ubiegłego roku państwo finansowało wydatki na dożywianie w 

stosunku 80%/20%. 

Pec Krzysztof  – Gdyby Gmina  nie  występowała  do  Wojewody  o  podwyższenie  dotacji  na 

dożywianie,  wydatki  pokrywane  byłyby  stosunkiem  60%/40%.  Nowy  program  daje  taką 
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możliwość i udział Gminy w finansowaniu tych wydatków wynosi nadal 20%. 

Przewodniczący Rady – Czy są pytania?

Nie ma

Poddaję pod głosowanie uchwałę  w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego  do  przyznania  nieodpłatnej  pomocy  w  zakresie  dożywiania  

w  ramach  wieloletniego  programu  wspierania  finansowego  gmin  w  zakresie 

dożywiania ,,Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata 2014-2020”.

Kto jest za przyjęciem uchwały?

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

Ad 7   Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego   

w zakresie dożywiania ,,Pomoc gmin w zakresie dożywiania na lata 2014-2020.

Józefa Romanek – Zgodnie z ustawą o pomocy społecznej istnieje możliwość utworzenia tzw. 

programu osłonowego w zakresie  dożywiania.  Do  tej  pory,  można było  dożywiać  dzieci  na 

podstawie  zgłoszeń  przez  dyrektorów  szkół  w  szczególnie  uzasadnionych  przypadkach. 

Pracownik socjalny nie musiał ,,wchodzić „ w rodzinę, nie musiał żądać okazania dochodu, nie 

musiał również przeprowadzać wywiadu środowiskowego. Istniała zatem możliwość udzielenia 

pomocy w zakresie dożywiania bez wydania decyzji administracyjnej. Do tej pory mieliśmy 8 

takich przypadków. 

 

Przewodniczący Rady – Czy są pytania?

Nie ma

Poddaję pod głosowanie uchwałę  w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego  do  przyznania  nieodpłatnej  pomocy  w  zakresie  dożywiania  

w  ramach  wieloletniego  programu  wspierania  finansowego  gmin  w  zakresie 

dożywiania ,,Pomoc państwa w zakresie dożywiania na lata 2014-2020”.

Kto jest za przyjęciem uchwały?

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

O godz. 12.31 obrady Sesji opuściła P. Józefa Romanek – Kierownik GOPS w Osieku 

Jasielskim. 

Ad 8   Podjęcie uchwały w sprawie wydawania Biuletynu Informacyjnego Gminy Osiek   

Jasielski

Sylwia Twardzik – Na dzień dzisiejszy jeszcze nie wiemy jak to do końca będzie wyglądać. 
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Potrzebna  jest  zatem uchwała  Rady  Gminy,  która  przekaże  w ten  sposób  kompetencje  do 

działania i  podjęcia stosownych kroków P. Wójtowi.  W związku z tym, iż powstał w Osieku 

Jasielskim  Punkt  Informacji  Turystycznej  związany  z  realizacją  projektu  zrodził  się  pomysł 

wydawania lokalnej gazetki. Liczne lokalne samorządy w ten właśnie sposób prowadzą swoją 

promocję. Mamy nowych pracowników, którzy w głównej mierze mają się zajmować promocją 

naszej Gminy i turystyki. Redaktorem naczelnym gazetki będzie P. Marta Łaba. Gazetka będzie 

wydawana raz w miesiącu i będzie bezpłatna. Jeśli chodzi o zawartość miesięcznika, postaramy 

się  dotrzeć  do  mieszkańców  nawet  z  najbardziej  podstawowymi  informacjami  typu 

harmonogram wywozu odpadów komunalnych, godziny pracy Urzędu Gminy itp. 

Wójt  – Bardzo  ważna  jest  tutaj  również  nazwa biuletynu,  która  musi  zostać  wskazana w 

uchwale.  Wbrew pozorom jej  wybór  nie  był  łatwy.  Ostatecznie  wybraliśmy: ,,Twoja Gmina. 

Osiek Jasielski”. 

Tadeusz Gumienny – Jakie to będą koszty?

Albin Wierdak – Ważny będzie również nakład. 

Wójt – Jedna z ofert, która wpłynęła do GOK, obejmowała stawkę 2.40 zł brutto za jeden 

egzemplarz. By nie podwyższać kosztów planujemy 1. i 2. stronę wydawać w kolorze a środek 

gazety  miałby  być  czarno  biały.  Koszty  zależą  również  od  wielkości  nakładu.  Początkowo 

zakładamy nakład w wysokości 500-600 sztuk. Zatem koszt w skali roku wyniesie 10.000 – 

15.000  zł.  Najdroższa  będzie  chyba  recenzja  miesięcznika  i  zbieranie  informacji.  Za  to 

bezpośrednio  nie  będziemy ponosić  kosztów,  gdyż  osobą  odpowiedzialną  będzie  pracownik 

zatrudniony w Punkcie Informacji Turystycznej.  

Przewodniczący Rady – Co będzie w sytuacji kiedy gazetka z takich czy innych przyczyn nie 

ukaże się?

Sylwia Twardzik – Nie dopuszczamy takiego rozwiązania.

Marek Kiełbasa –  Czy  koniecznym jest,  by  to  był  miesięcznik?  Możemy wydawać raz  na 

kwartał czy raz na dwa miesiące. Ograniczymy w ten sposób koszty. Roczne wydatki związane z 

publikacją  gazetki  wyniosą  10.000  –  15.000  zł.  Dla  porównania  –  w  ubiegłym  roku  na 

prowadzenie świetlicy brakło mi 1.000 zł.

Tomasz Źrebiec – Tak, to przecież ogromny koszt.
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Przewodniczący Rady – Pomysł nie jest zły, ale nie może generować zbyt wysokich kosztów. 

Najistotniejszą kwestią jest tu chyba dostosowanie nakładu do zapotrzebowania.

Wygonik Kazimierz – Na początku zainteresowanie na pewno będzie większe. 

Przewodniczący  Rady  –  Będzie  za  to  odpowiadać  wyznaczona  osoba,  która  będzie  to 

monitorować.

Marek  Kiełbasa  – Przy  naszych  działaniach  jakie  prowadzimy  na  terenie  Gminy,  proszę 

powiedzieć dlaczego nie kwartalnik?

Wójt – Stwierdziliśmy, że miesięcznik będzie bardziej aktualny. 

 

Przewodniczący Rady – To wyjdzie na to samo, ponieważ miesięcznik będzie aktualny ale i 

mniej obszerny. 

Albin Wierdak – P. Skarbniku, jeśli podejmiemy tą uchwałę musimy jednocześnie dokonać 

zmian w  budżecie.

Pec Krzysztof – Nie musimy dokonywać żadnych zmian, ponieważ te środki są ujęte w dziale: 

Promocja. 

Wygonik  Kazimierz  – Spotkałem się  już  kilkakrotnie  z  takimi  gazetkami  z  innych  Gmin. 

Zawierały najistotniejsze rzeczy i informacje dla mieszkańców. Myślę, że jest potrzebna. To czy 

ma być wydawana raz  na miesiąc,  raz na dwa miesiące czy ma to  być kwartalnik,  będzie 

zależeć  od  zapotrzebowania.  Dzisiejsza  uchwała  traktuje  o  miesięczniku,  ale  zawsze  jest 

możliwość jej zmiany. 

Wójt  –  Drodzy  Państwo,  wcale  nie  jest  łatwo,  wbrew  pozorom,  wydać  taki  biuletyn.  To 

naprawdę ciężka praca. Najłatwiej byłoby zlecić komuś opracowanie gazetki, ale są to ogromne 

koszty.  Wysoka Rado  to  ważny  dostęp  do  informacji.  Owszem większość  mieszkańców ma 

dostęp do internetu, ale korzystają z niego głównie ludzie młodzi. Wysoka rado, my mamy co 

opisywać.  Przykładem  może  być  tu  nawet  temat  drogi  powiatowej,  która  jest  aktualnie 

modernizowana  i  tak  naprawdę  nie  było  jeszcze  żadnej  rzetelnej  informacji  na  temat  tej 

inwestycji. Patrząc nawet na ościenne samorządy, proszę zwrócić uwagę, że one to już dawno 

zrobiły. Gazetka będzie obejmować szeroki wachlarz informacji. Chciałbym, by zawierał dane 

dotyczące poszczególnych referatów funkcjonujących w Urzędzie Gminy. 
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Marek  Kiełbasa  –  Czy  rozważane  stworzenie  strony  internetowej  zamiast  gazetki?  Może 

mniejsza ilość osób będzie miała dostęp do tych informacji, ale koszty będą o wiele niższe. 

Proszę zwrócić uwagę na to, że większość mieszkańców z terenu naszej Gminy ma dostęp do 

internetu. 

Sylwia Twardzik – Chciałam jeszcze zgłosić autopoprawkę do omawianej uchwały. W 4 został 

dodany  pkt.  4,  który  mówi  o  tym,  że  Wójt  wskazuje  zespół  redakcyjny  oraz  redaktora 

naczelnego. 

Tomasz Źrebiec – W jaki sposób gazetka będzie propagowana?

Sylwia Twardzik – Głównie w pkt-ach handlowych. 

Przewodniczący Rady – Czy są pytania?

Nie ma

Poddaję pod głosowanie uchwałę  w sprawie  wydawania Biuletynu Informacyjnego 

Gminy Osiek Jasielski

Kto jest za podjęciem uchwały?

2 Radnych ,,WSTRZYMAŁO SIĘ OD GŁOSU”

11 Radnych było ,,ZA”

Ad    Interpelacje radnych.     

Przewodniczący Rady – Wysoka Rado, są jakieś interpelacje?

Nie ma żadnych interpelacji 

Ad 19 Wolne wnioski i zapytania.     

Marek  Kiełbasa  -  Czy  Gmina  posiada  zabezpieczenie  w  formie  umowy,  tak  jak  klienci 

indywidualni, z firmą wykonującą budowę linii napowietrznej Jasło – Nowy Żmigród w postaci 

zobowiązań do wypłaty stosownych odszkodowań za szkody powstałe podczas tej budowy? 

Chodzi tutaj konkretnie o drogi gminne. 

Wójt – Gmina posiada taką umowę, podobnie jak mieszkańcy. Inwestycja była planowana 

jeszcze  za  czasów  P.  Wójta  Mroza.  Jest  to  jednak  umowa,  która  nie  gwarantuje  Gminie 
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domagania  się  roszczeń.  Ubolewam nad tym bardzo  i  robimy wszystko,  by  firma  usunęła 

powstałe zniszczenia, ale firma odwołuje się do umów, które były podpisane kilkanaście lat 

temu.  Była  u  mnie  mieszkanka  Świerchowej,  która  podpisała  wówczas  podobną  umowę. 

Kazałem jej  złożyć  pismo w tej  sprawie,  którą  będziemy monitorować.  Sprawa jest  dosyć 

ciężka, gdyż umowy zostały podpisane. My ze swej strony robimy wszystko, by firma chociaż w 

części pokryła powstałe szkody. 

Marek Kiełbasa – Dokumentacja z 1995 roku jaką ta Pani posiada mówi jasno: ,,  straty 

powstałe  w użytkach wynikłe  w związku z budową ww. linii  zostaną ustalone w protokole 

szkód, który zapisany będzie między właścicielem/użytkownikiem a Rzeszowskim Zakładem 

Energetycznym.  Odszkodowanie  zostanie  naliczone  na  podstawie  ww.  protokołu  przez 

uprawnionych  do  tego  biegłych  rzeczoznawców  z  listy  Wojewody  i  wypłacone 

właścicielowi/użytkownikowi  w  terminie  60  dni  od  zakończenia  robót.”  Rozumiem,  że  po 

zakończeniu  inwestycji  zostanie  powołany  rzeczoznawca,  który  będzie  szacował  powstałe 

szkody i sporządzi protokół.

Wójt  – Nie  do  końca  tak  jest.  Taka  sytuacja  będzie  miała  miejsce  w  przypadku  osób 

indywidualnych. To sprawa indywidualna każdego właściciela prywatnej posesji. Nasza umowa 

tego zapisu nie ma. 

Marek  Kiełbasa  – Rozumiem,  że  indywidualni  mieszkańcy  takie  umowy  mają  natomiast 

Gmina jej nie posiada. 

Przewodniczący Rady – Czy są jeszcze jakieś wnioski?

Marek Kiełbasa  – Dużo się teraz słyszy na temat budowy elektrowni  wiatrowych.  Czy w 

momencie  opracowywania  Miejscowego  Planu  Zagospodarowania  Przestrzennego  były 

przeprowadzane konsultacje z mieszkańcami poszczególnych sołectw?

Wójt – Plan pod elektrownie wiatrowe był podejmowany miesiąc przed wyborami w 2006 roku. 

Byłem  wówczas  pracownikiem  i  pamiętam,  że  konsultacje  społeczne  odbywały  się  nieco 

inaczej, ponieważ bazowały na innej ustawie o ochronie środowiska. Przepisy prawne uległy 

zmianie. To co mogę na pewno powiedzieć to to, że wszystkie etapy wynikające z ustawy 

zostały zachowane. 
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Sylwia  Twardzik  –  Sekretarz  Gminy  odczytała  pismo  P.  Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w 

Pielgrzymce skierowane do P. Wójta o wyrażenie zgody na podwyższenie o ½ etatu na okres 1 

roku dla zatrudnionej w tamtejszej szkole P. Teresy Brej na stanowisku: sprzątaczka celem 

umożliwienia jej skorzystania ze świadczenia przedemerytalnego.

Kiełbasa Marek – Przecież Rada Gminy nie może wkraczać w kompetencje Wójta dotyczące 

zatrudniania pracowników w szkołach. Ponadto w szkołach jest dyrektor. Rada Gminy nie może 

dysponować pracownikami. 

Wójt  –  Tak,  ale  decyzje  w  sprawie  reorganizacji  placówek  oświatowych  podejmowaliśmy 

wspólnie. Jak Pan dobrze pamięta zastanawialiśmy się nad ilością nauczycieli, sprzątaczek itd. 

Wszystko ,,wychodziło” od nas. Robiliśmy to po to, by szukać oszczędności w tych czterech 

placówkach:  Świerchowej,  Załężu,  Mrukowej  i  Pielgrzymce.  P.  Dyrektor  może  zlecić 

zatrudnienie P. Brej i nie będzie tu żadnych pretensji ze strony P. Sołtysa ze Świerchowej, tym 

bardziej, że w Świerchowej jest podobna sytuacja. 

Marek  Kiełbasa  –  Absolutnie  tak  nie  twierdzę.  Uważam  jedynie,  że  za  zatrudnianie 

pracowników odpowiada dyrektor szkoły czy Wójt. Jest jeszcze tutaj coś takiego jak aspekt 

etyczny. Jeśli jest to osoba starsza i zatrudnienie jej na pełen etat na okres 1 roku umożliwi jej 

skorzystanie ze świadczenia przedemerytalnego, uważam, że powinniśmy jej pomóc. Chciałem 

jednak zwrócić uwagę na to, że Rada Gminy nie ma takich kompetencji. 

Przewodniczący Rady – Czy są inne wnioski?

Wójt – Mam jeszcze jedną kwestię skierowaną do P. Sołtysa z Czekaja. Dotyczy oczywiście 

wykonania kanalizacji  w miejscowości Czekaj. Chcielibyśmy wykonać tą inwestycję w miarę 

możliwości  i  posiadanych  środków.  Nie  możemy  tego  zrobić  bez  wycofania  tej  niezgody. 

Prosiłbym Pana o pisemne określenie się co do wydania zgody czy warunków, które musimy 

spełnić. Mamy w tej chwili taką sytuację, że sprzedajecie działki budowlane, ich właściciele 

występują o wydanie warunków zabudowy. Musimy wiedzieć czy mamy wydawać decyzje na 

zbiorniki bezodpływowe czy tez na kanalizację. 

Władysław Świątek  – Swoje  warunki  już  powiedziałem publicznie.  W dalszym ciągu  nie 

uległy zmianie. Proszę mnie źle  nie zrozumieć, ale to że pełnię funkcję Sołtysa, nie znaczy, że 
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mam oddać 400 metrów działki na wykonanie kanalizacji. Byłem z tą sprawą u P. Wójta, ale 

skończyło się tym, że nazwał mnie Pan szantażystą. Poniekąd dlatego właśnie wycofałem swoją 

zgodę.  Na  ostatniej  Sesji  powiedziałem  jaki  mam warunek.  Jeśli  nie  będzie  spełniony  to 

dziękuję.

Wójt  – O  ile  dobrze  pamiętam,  postawił  Pan warunek,  ale  i  tak  nie  był  Pan pewien  czy 

podpisze  zgodę.

Władysław Świątek – Chodziło mi o dzierżawę placu pod starą szkołą. Prosiłem o to, by 

zburzyć nieczynne już ubikacje, stare szamba czy stary śmietnik.

Wójt – Nie złożył Pan żadnego pisma w tej sprawie.

Władysław Świątek  – Może i tak, ale wspominałem o tym na Sesji. Na zebraniu wiejskim 

była  mowa o sprzedaży tej  nieruchomości,  jednak odradzałem to  ponieważ jest  to  jedyne 

mienie komunalne na terenie miejscowości Czekaj. 

Janusz Brączyk – Ile tam jest arów?

Władysław Świątek – 12 lub 13 arów.

Wójt – Rozumiem, że jeśli Gmina wyrazi zgodę na dzierżawę tej nieruchomości, Pan podpisuje 

zgodę na wykonanie kanalizacji.

Władysław  Świątek –  Tak.  Zależy  mi  tej  działce  ponieważ  graniczy  z  moim  starym 

budynkiem, który w tej chwili remontujemy. 

Wójt – Proszę się zatem zwrócić na piśmie z prośbą o wydzierżawienie nieruchomości. 

Władysław Świątek – Nie ma problemu. Pismo zostanie złożone. Podkreślam jednak jeszcze 

raz, że dzierżawa musi obejmować okres minimum 5 lat, gdyż korzystamy z dopłat unijnych. 
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Kiełbasa  Marek  –  W zeszłym  roku  podejmowaliśmy  uchwałę  w  sprawie  wydzierżawienia 

nieruchomości  w   miejscowości  Świerchowa.  Miała  miejsce  wówczas  rozmowa  na  temat 

podwyższenia stawek. Czy będziemy je zmieniać? Obecnie obowiązują te uchwalone bodajże w 

2008 roku.

Wójt – Na dzień dzisiejszy nie mam żadnych informacji na ten temat. 

Przewodniczący Rady – Wysoka Rado, są jeszcze jakieś wnioski?

Nie ma 

Obrady Sesji zakończono o godz. 13.19

Protokołowała

Monika Władyka
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